
گردش خرس ها در علفزار

آرمان ملى: در روزهاى گذشته، یک ویدئو از گردش و 
بازیگوشى توله خرس هاى قهوه اى در علفزارهاى سوادکوه در 
استان مازندران، منتشر شده که مادرشان را براى یافتن غذاى 
دلخواه و مورد پسندشان همراهى مى کنند. این ویدئو که توجه 
مخاطبان را به خود جلب کرده، توسط على اکبر ایمانى، یکى از 

محیط بان هاى منطقه مذکور ضبط شده. 
ایمانى ضمن انتشار این ویدئو، توضیحاتى را هم نوشته با 
این مضمون که «خرس ها وقتى زمستان سخت را پشت سر 
مى گذارند، به دلیل تغذیه کم و خواب زمستانى، بسیار ضعیف 
مى شوند و در فصل بهار به دنبال تغذیه از علف، موریانه و لاشه 
حیوانات شکار شده هستند.»  این محیط بان خبر داده که با 
همکارى و فرهنگ سازى بومیان، جمعیت خرس ها در منطقه 
افزایش پیدا کرده.  خرس قهوه اى در بسیارى از مناطق شمالى 
کشور پراکنده  است و اگرچه برخى ها معتقدند نسل آنان در 
جنگل هاى شمال به شماره افتاده، اما در سال هاى اخیر تصاویر 
زیادى از خرس ها در مناطق مختلف استان ثبت شده و امید ها 
را براى بقاى این گونه جانورى افزایش داده است. محیط زیست 
مازندران جمعیت خرس هاى قهوه اى را که از غرب تا شرق 
مازندران پراکنده هستند خوب توصیف مى کند اما تعداد این 
گونه جانورى که در مازندران زیست مى کند مشخص نیست. 
خرس هاى قهوه اى را حیوان همه چیز خوار مى نامند و غذاى 
آن ها شامل طیف وسیعى از گیاهان و حیوانات است که به وفور 

در ارتفاعات مازندران به چشم مى خورد.

مشکل قطع آب برخى محلات تهران
 هنوز حل نشده

آرمان ملى: بعد از قطع و پایین آمدن فشار چند روزه آب در 
تهران که علت آن سیلاب، ریزش سد امیرکبیر در کرج و قطع 
شدن راه هاى مواصلاتى آب تهران و کرج، اعلام شد، مسئولین 
طى یکى دو روز گذشته گفتند که مشکل آب حل شده و دیگر 
قطع شدن نداریم و این در حالى است که ناصر امانى، عضو 
شوراى شهر تهران، روز گذشته، گفت: مشکل قطع آب برخى 
محلات تهران هنوز هم حل نشده اما هیچ صدایى از شورا در 
این مورد نشنیدیم و هیچ تذکرى هم به شرکت آب و فاضلاب 
داده نشد! او با بیان اینکه حتى یک ساعت قطع آب براى مردم 
مشکل ساز است، پرسیده چرا باید در این مقطع تاریخى با تانکر 

به برخى محلات پایتخت آبرسانى کنیم؟
عضو کمیسیون برنامه و بودجه شوراى اسلامى شهر تهران 
ضمن اعتراض به وضعیت قطع آب برخى محلات پایتخت در 
10 روز گذشته، نسبت به سکوت اعضاى شورا در این خصوص 
انتقاد کرد. امانى در تذکر روز گذشته خود در یکصد و پنجاه 
و پنجمین جلسه دوره ششم شوراى شهر تهران گفت: از 18
خردادماه تاکنون و پس از ریزش سنگ در ورودى آب سد کرج 
به تهران و بسته شدن مسیر آب، هنوز مشکل قطع آب حل نشده 
است. این روشن بود که ریزش سنگ مشکل ایجاد مى کند و باید 
از روز اول پیش بینى هاى لازم را انجام مى دادند و اطلاع رسانى 
مى کردند. عضو کمیسیون برنامه و بودجه شوراى اسلامى شهر 
تهران ادامه داد: هنوز آب در برخى مناطق تهران فشار پایینى 
دارد و در برخى مناطق نیز آب قطع و وصل مى شود. ما مسئول 
هستیم، ولى هیچ صدایى از شورا در این مورد نشنیدیم و هیچ 
تذکرى به شرکت آب و فاضلاب توسط اعضاى محترم شورا داده 
نشد.  او با تاکید بر این که حتى یک ساعت قطع آب براى مردم 
مشکل ساز است، خاطرنشان کرد: چرا باید در این مقطع تاریخى 
با تانکر به برخى محلات پایتخت آبرسانى کنیم؟ بهتر بود امروز 
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب تهران به شورا دعوت مى شد و 

در این زمینه پاسخ مى داد.

آرمان ملى: سامانه دسترسى خبرنگاران 
به پرونده هاى قضائى راه اندازى مى شود؛ این 
خبرى است که روز گذشته توسط معاون اول 
قوه قضائیه اعلام شد. محمد مصدق در مورد 
دسترسى خبرنگاران به برخى از اطلاعات 
پرونده ها گفته: علت دسترسى سهل تر در دولت 
این است که محدودیت نسبت به قوه قضائیه 
وجود ندارد اما ما در این موارد باید به قانون عمل 
کنیم. قانون مى گوید فلان پرونده بسیار مهم 
است و مردم هم انتظار دارند باید در مورد آن 
اطلاع رسانى شود.  از صحبت هاى آقاى مصدق 
اینطور برمى آید که قرار است در چند ماه آینده 
آثار این کار را ببینند و کیفیت اطلاع رسانى در 
پرونده هاى مهم بالا برود و جامعه از نتایج آن 
مطلع شود هرچند که فعلا در حال طراحى 
سامانه اى هستند که هنوز اسمى ندارد و موقتا 
سامانه سخنگو نام گذارى شده است، اما اسم آن 
تغییر مى کند در آنجا مى خواهیم دسترسى 
براى خبرنگاران با رفع محدودیت قانونى ایجاد 
کنیم که به لحاظ شکلى ایجاد شده است، اما به 

لحاظ محتوایى هنوز کار دارد. 
اینکه معاون رئیس قوه قضائیه، شفافیت 
و دسترسى اقشار تهیه و تولیدکننده خبر به 
اطلاعات را مد نظر و در برنامه کارى خود قرار 
داده، به نوبه خود قابل توجه و ستودنى است. اما 
باید منتظر ماند و دید که اولا کدام پرونده ها به 
لحاظ اطلاع رسانى، مورد نظر مسئولین است؟ 
اطلاعات در چه سطحى هم رسانى مى شوند و تا 
چه حد به کار مى آیند و در مسیر شفافیت تاثیر 
مى گذارند و آیا دسترسى همه خبرنگاران از 
همه رسانه ها به اطلاعات باز مى شود یا محدود و 

مختص به اقشار خاصى از آن ها مى شود. 
«آرمان ملى»، شفافیت را گام مهمى در 
آگاهى، آموزش و توسعه مى داند و معتقد است 
این گام هاى کوچک اگر به صورت واقعى اجرا 
شوند تاثیرات شگرفى به جاى مى گذارند. 
در همین راستا با نعمت احمدى، حقوقدان و 
وکیل دادگسترى صحبت کردیم تا هم از تاثیر 
شفافیت بر روند پرونده هاى قضائى بیشتر بدانیم 
و هم گوشه اى از راز اختلاس افسارگسیخته اى 
که عدم شفافیت منجر به آغاز بسته شدن نطفه 

کج روى آن ها مى شوند بر ما آشکار شود. 

خبرنگارى رکن چهارم آزادى است و از نظر 
آقاى احمدى اگر این سامانه درست راه اندازى 
شود، گامى رو به جلو است. او به ما مى گوید 
که الان مى توانیم وارد سایت هاى بسیارى 
در کشورهاى پیشرفته شویم و ببینیم آقایان 
رئیس جمهور چه قدر دریافتى دارند و این یک 
موضوع کوچک و ساده اى است و ربطى هم به 

پرونده هاى قضائى ندارد . 
او در صحبت هایش مى گویدکه الان جوامع 
توسعه یافته به مرحله اى رسیده اند که مثلا 
فلان وزیر در هتلى بوده و از تلفن هتل به 
خانه اش زنگ مى زند و چون با حساب دولت 
این تلفن را زده او فورا مجبور به استعفا مى شود 
و بنابراین دیگر گلوگاهى براى فسادهاى بعدى 
پیش نمى آید. به گفته این حقوقدان، اگر اینها 
جا بیفتد نیاز به این نداریم که سوت بزنیم. او به 
سیسمونى گیت اشاره مى کند و موضوع رئیس 
مجلس و آمارى که یک خبرنگار ارائه کرد و در 

واقع سوت زد و بازداشت شد. 

  شفافیت را تکنولوژى ایجاد کرده 
است

احمدى ادامه داد: امروز در عصرى زندگى 
مى کنیم که با گذشته بسیار توفیر دارد؛ یک 
زمانى روزنامه قانون در لندن چاپ مى شد و 
چند ماه طول مى کشید که به ایران بیاید و 

ایران هم لاى پالتو و آستر قبا مى دوختند و یک 
نسخه دست به دست مى شد اما امروز یک بچه 
در خانه مى نشیند پشت سیستمش و اطلاعات 
را مى بیند پس شفافیت را ما نمى توانیم بگوییم 
ما مى خواهیم ایجاد کنیم؛ تکنولوژى ایجاد 
کرده و هرچه با تاخیر وارد این دنیا شویم و 
هنوز بخواهیم با ابزار دهه هاى گذشته مردم 
را از موضوعات مطلع کنیم، باعث ضرر مى شود 
خصوصا در موضوعات قضائى که در کشورى 
مثل ما هر روز مى بینیم اخبار متواترى مى آید 
که فلان کس که پست بالایى دارد به او 
مى گویند اختلاس گر یا فلان شرکت 193 هزار 
میلیارد اختلاس کرده یا بخش هاى مختلفى 
که سوءاستفاده هایى در آن صورت مى گیرد. 
اگر شفافیت باشد اینها در نطفه خفه مى شوند. 

  همه مردم آمریکا در جریان پرونده 
ترامپ هستند

این وکیل پایه یک دادگسترى به پرونده 
ترامپ رئیس جمهور پیشین آمریکا اشاره 
مى کند و ادامه مى دهد که او تفهیم اتهام 
مى شود و دفاع مى کند و همگى در معرض 
دادگاه و برنامه هاى او قرار مى گیرند و این نشان 
مى دهد که هرقدر شفافیت بیشتر باشد مى تواند 
به پشتوانه مردمى که مطلع مى شوند کارش را 
بهتر پیش ببرد و این مهم است که حاکمیت 

وقتى حس کند پشتوانه اى در زمینه برخورد 
با این موضوعات دارد و پشتوانه او مردمى است 
مى تواند پرونده ها را در مسیر درستى پیش 

ببرد. 
   مگر مى شد قالیباف خبر نداشته باشد!

او از قائم مقام شهردار  اسبق تهران یعنى 
محمدباقر قالیباف یاد مى کند؛ عیسى شریفى 
که بازداشت شد و ادامه مى دهد که در ذهن من 
و شما مى آید که آخر چطور قائم مقام شهردارى 

بازداشت مى شود ولى رئیس او اطلاع ندارد!
احمدى عدد 193 هزار میلیارد اختلاس را 
بار دیگر مطرح مى کند و توضیح مى دهد که 
این عدد از اول اینقدر نبوده و ما نمى دانستیم 
و شفافیت نبود و مردم نمى دانستند که گلوگاه 
آن را بگیرند و نگذارند این عدد به اینجا برسد. 

  چه محرمانه اى؟!
این حقوقدان با بیان اینکه خبرنگارى 
رکن چهارم آزادى است، مى گوید وقتى در 
مشروطیت آمدند قوه مقننه، قضائیه و مجریه 
را در قانون اساسى آوردند، سهم مردم را در 
مطبوعات در نظر گرفتند و این رکن آزادى 
فقط کاغذ و قلمش نیست؛ محتواست و در 
مورد محتوا هم شما باید ابزار داشته باشید که 

مطلع شوید. 
او معتقد است اگر این سامانه راه اندازى شده 
و درست هم راه اندازى شود و همه خبرنگارها 
دسترسى داشته باشند، یک گام به جلو است و 
یک روزى باید به این مساله برسیم. او مى گوید 
ما این مساله ساده اموال مقامات مسئول را 
بر اسمش قانون محرمانه اى که گذاشتند 
نمى دانیم و تازه این مساله پرونده قضائى نیست 
در حالى که کشور هاى پیشرفته کوچک ترین 

درآمد مقامات شان را اطلاع رسانى مى کنند. 
احمدى مى پرسد چه محرمانه اى و چرا من 
و شما نباید بدانیم. او ادامه مى دهد اگر این 
شفافیتى که مى گویند پیش برود شاید دیگر 
نیازى نباشد که سوت بزنیم. ما باید به مرحله اى 
برسیم که شفافیت عینى و ملموس باشد و 
اگر خوب پیش برود در جلوگیرى از فساد و 
اختلاس و کلفت شدن پرونده هاى قضائى موثر 

خواهد بود. 
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اخبار کوتــــاه

معاینه پزشکان
برخى از پزشکان درمانگاه هاى تامین اجتماعى با نگاه، 
بیمارى افراد را تشخیص مى دهند و براساس آن نسخه 
مى نویسند! و از معاینه اساسى بیمار خوددارى مى کنند. 
برخى پزشکان هم منتظرند تا بیمار خبر از محل درد خود 
بدهد، فورا تعدادى قرص و داروهاى دیگر تجویز مى کنند که 
بعضا هیچ اثرى ندارد و بیماران پس از نتیجه نگرفتن ترجیح 
مى دهند که به پزشک دیگرى مراجعه کنند. آیا مسئولى بر 

فعالیت این نوع پزشکان نظارت دارد؟!
کمالى از تهران

بهسازى اتوبان
اتوبان قزوین - رشت از لحاظ آسفالت خیلى دست انداز 
دارد و چاله هاى زیادى در این اتوبان است. وقتى این همه پول 
عوارضى مى دهیم جا دارد مسئولان راه سازى فکرى براى 

بهسازى این اتوبان بکنند. 
یک شهروند از رشت

ترافیک کرج
روزانه جهت رفت و آمد از منزل تا محل کار از اتوبان 
تهران -کرج و محدوده پل فردیس و پل ورودى شهر کرج 
تردد مى کنیم و ساعت هاى متمادى در ترافیک هستیم، از 
مسئولان محترم درخواست داریم به این معضل بسیار بزرگ 
توجه و نسبت به رفع زمان از دست رفته و هزینه هاى گزاف 

آلودگى و ریالى، اقدام عاجلى صورت گیرد. 
یک شهروند از تهران

                       88105007                                      88105007                 
روى خط آرمان ملى

مسئولان قوه قضائیه در حال طراحى سامانه  اى براى شفافیت هستند که موقتا سامانه سخنگو نام گذارى شده است

︤﹡﹫﹛ ︀ ﹡︤﹡﹫﹛؟ ︨﹢ت︋ 
    نعمت احمدى در خصوص سامانه دسترسى خبرنگاران به پرونده هاى قضائى معتقد است که اگر این شفافیت به درستى و اصولى اجرا 

شود فساد در نطفه خفه شده و پرونده هاى قضائى کلفت نمى شوند

پاساژ «داد» تهران پلمب شد
دادستان عمومى و انقلاب تهران در راستاى 
حفظ حقوق عامه و ارتقاى ایمنى ساختمان هاى 
پرخطر، دستور پلمب پاساژ «داد» یکى از 
ساختمان هاى تجارى ناایمن و پر رفت و آمد 
در منطقه 11 تهران را صادر کرد. به گزارش 
قوه قضائیه، على صالحى روز یکشنبه با تأکید 
بر اهتمام دادستانى تهران نسبت به اجراى 
سیاست هاى دستگاه قضائى در زمینه ارتقاى 
ایمنى ساختمان هاى پرخطر، اظهار داشت: این 
ساختمان یکى از مجموعه هاى تجارى معروف 
خیابان ولیعصر تهران است و 50 واحد تجارى 
در آن مستقر است. دادستان تهران تصریح کرد: 
پاساژ داد از چند ماه پیش به عنوان ساختمان 
پرخطر و ناایمن شناسایى شده بود، به همین 
دلیل بارها به مالک ساختمان اخطارهاى مکرر 
براى رفع خطر داده شد ولى در این زمینه هیچ 
اقدامى نکرد که در نهایت دستور قضائى مبنى بر 
قطع انشعابات و پلمب ساختمان صادر و همه 

واحدهاى تجارى آن تخلیه شد. 

هزینه ثبت نام در مدارس 
غیردولتى مشخص شد

احمد محمودزاده، معاون وزیر آموزش 
و پرورش و رئیس سازمان مدارس و مراکز 
غیردولتى مشارکت هاى مردمى در برنامه 
صف اول، با بیان شهریه ثابت و فوق برنامه سال 
تحصیلى جارى از 2 میلیون تا 50 میلیون 
است، گفت: حدود 15 هزار مدرسه شهریه زیر 
15میلیون دارند، 11 هزار مدرسه شهریه زیر 
10 میلیون دارند. تعداد مدارسى که شهریه 
بالاى 40 میلیون مى گیرند، به عدد 50 هم 
نمى رسد.  معاون وزیر آموزش و پرورش اظهار 
کرد: یک شهریه مصوب و یک شهریه فوق 
برنامه داریم که 6 ساعت در دوره ابتدایى، 7
ساعت در دوره اول متوسطه و 8 ساعت در دوره 
دوم متوسطه و 2 تا 5 ساعت هم براى هنرستان 
است. یک بخش هم شهریه مکمل است؛ به 
عنوان مثال دانش آموزانى که علاقه مندند 
آموزش زبان ببینند این فعالیت ها از سوى 
مدرسه اعلام شده و مجوز از آموزش و پرورش 
گرفته مى شود.  او با بیان اینکه در سال جارى 
مدارس غیردولتى حق برگزارى کلاس زبان را 
ندارند مگر اینکه با آموزشگاهى قرارداد داشته 
باشند، گفت: امسال هم سه شهریه مصوب، 

فوق برنامه و مکمل را اعلام مى کنیم. 

3 درصد کلاس اولى ها 
مردود مى شوند

رئیس سازمان ملى تعلیم و تربیت کودك 
گفت: در حال حاضر 3 درصد از میانگین 
جمعیت کلاس اولى ها مردود مى شوند. مجتبى 
همتى فر با اشاره به تعداد مردودى هاى پایه 
اول که در آمار منتشر شده 50 هزار نفر از آن ها 
مجبور به تکرار پایه شده اند، درباره راه برون 
رفت از این شرایط، گفت: بخشى از علل وجود 
مردودى ها در پایه اول این است که کودکان 
آمادگى لازم براى ورود به کلاس اول را ندارند.  
رئیس سازمان ملى تعلیم و تربیت کودك در 
ادامه تصریح کرد: مشکل مردودى بیشتر در 
مناطقى که دو زبانه هستند مشاهده مى شود و 
اتفاقا قانون گذار در سند تحول بنیادین آموزش 
به این مسئله فکر کرده و پیش بینى هایى داشته 
است که دوره پیش دبستانى در مناطق دو زبانه 
با حمایت دولت برگزار شود. منتها محدودیت 
اعتبارات مانع از این مى شود که بتوانیم همه 
کودکان را در این مناطق پوشش دهیم.  همتى 
فر گفت: در واقع با محاسبه اینکه از نظر ریالى 
براى 50 هزار کلاس اولى که مردود مى شوند، 
چقدر هزینه شده است به رقم حدود 500 تا 
هزار میلیارد تومان مى رسیم که به واسطه این 

اتفاق به کشور ضرر وارد مى شود. 

800 هزار موتورسوار 
گواهینامه ندارند

رئیس پلیس راهور فراجا توضیحاتى را 
درباره اجراى طرح ارائه یک روزه گواهینامه 
موتورسیکلت ارائه کرد. سردار سید کمال 
هادیانفر، درباره اینکه اجراى طرح ارائه یک 
روزه گواهینامه موتورسیکلت در چه مرحله اى 
قرار دارد، گفت: در حال حاضر طرح ارائه یک 
روزه گواهینامه موتورسیکلت در سمنان به 
شکل پایلوت اجرا شده است؛ ما در نظر داریم که 
طى یکى دو هفته آتى این طرح را در تبریز هم 
اجرا کنیم و پس از آن با رفع نواقص و مشکلات 
سامانه، آن را به شکل سراسرى در کشور به 
مرحله اجرا دربیاوریم.  رئیس پلیس راهور فراجا 
درباره جزئیات طرح ارائه یک روزه گواهینامه 
موتورسیکلت نیز گفت: برابر آمارهاى پلیس 
راهنمایى و رانندگى، شش میلیون و 800 هزار 
نفر در کشور از موتورسیکلت استفاده مى کنند، 
اما فاقد گواهینامه موتورسیکلت هستند. ما 
بررسى کردیم و دیدیم اگر با همین روال عادى 
و جارى بخواهیم کارى کنیم که این افراد 
گواهینامه موتورسیکلت دریافت کنند، بیش 
از 40 سال زمان لازم است. به همین دلیل نیز 
طرح ارائه یک روزه گواهینامه موتورسیکلت 
را طراحى کردیم.  او درباره دلایلى که منجر 
به عدم دریافت گواهینامه موتورسیکلت از 
سوى موتورسیکلت سواران شده نیز گفـت: 
مشکلاتى مانند گرانى، طولانى شدن فرآیند 
دریافت گواهینامه و... منجر به این شده بود 
که اصطلاحا برخى از راکبان موتورسیکلت 

گواهینامه گریزى کنند. 

معاونتى که عنوانش امور جوانان است، براى مسائل اساسى  جوانان از جمله اشتغال، امنیت شغلى، شادى، تفریح سالم، سرگرمى و... چه کرده؟

جوانان از عملکرد معاونت امور خود ناراضى اند
وحید یامین پور، مجرى، کارشناس تلویزیون، در حال حاضر 
معاون امور جوانان در وزارت ورزش و جوانان است. او در آغاز کار 
خود در توییتر این طور نوشته بود: معاونت امور جوانان مامور به 
رصد مسائل جوانان و پیگیرى آن ها از نهادهاى مسئول و موظف 
به زمینه سازى براى رشداجتماعى و هویتى نسل جوان است. 
البته یامین پور علاوه بر اینکه معاون امور جوانان در وزارتخانه 
ورزش و جوانان است، دبیر شوراى عالى جوانان نیز هست که 

ریاست این شورا برعهده رئیس جمهور است. 
در شرح وظایف معاونت امور جوانان،  مطالعه و پژوهش 
در حوزه هاى راهبردى امور جوانان به منظور بازشناسى و 
تبیین مسائل و نیازهاى گوناگون جوانان و ارائه راهبردهاى 
مناسب براى حل مسائل آنان و هماهنگى مطالعات کاربردى 
دستگاه هاى اجرایى در این زمینه، شناسایى، نظارت، حمایت 
و تقویت تشکل هاى غیردولتى جوانان همچنین شناسایى 
فعالیت هاى قابل واگذارى دستگاه هاى اجرایى به تشکل ها و 
سازمان هاى غیردولتى جوانان با همکارى مراجع ذیربط از جمله 

اهداف تعیین شده است. 
با توجه به گستردگى اهداف و مسئولیت هایى که معاون امور 
جوانان و دبیر شوراى عالى جوانان برعهده دارد همچنین امکان 
برآورده ساختن مطالبات جوانان متناسب با امکانات پیش روى 
این مقام مسئول، خبرنگار ایلنا، به بررسى میدانى دیدگاه نسل 

جوان نسبت به معاونت امور جوانان و عملکرد آن پرداخته. 
 و در میان گفت وگوهاى خود، با یک مرد جوان که کمتر از دو 
سال پیش متاهل شده بود، صحبت کرده که به گفته خودش 
از 20 سالگى وارد بازار کار شده و حالا بعد از 15 سال تلاش و 

فعالیت، توانسته خانه اى اجاره کند، ماشین بخرد و حدود یک 
سال و نیم قبل عروسى بگیرد. 

این شهروند جوان ضمن اظهار بى اطلاعى از آخرین 
فعالیت ها و دستاوردهاى معاونت امور جوانان گفته: سوالى که 
براى من و خیلى از جوانان مطرح است، این است معاونتى که 
عنوانش معاونت امور جوانان است، براى مسائل اساسى  جوانان 
از جمله اشتغال، امنیت شغلى، شادى، تفریح سالم، سرگرمى 
و... چه کرده است؟ آن هم در شرایطى که زیر بار فشار اقتصادى 
هستیم.  جوان 35 ساله اى هم به خبرنگار ایلنا گفته: وقتى 
معاونتى مثل امور جوانان دغدغه هایى نزدیک به دغدغه هاى 
واقعى ما جوانان ندارد و اصلا اقداماتى نمى کند که با آنچه ما 
جوانان واقعا نگرانش هستیم همسو باشد، امیدمان به بهبود 
اوضاع کم مى شود و ممکن است برخى به مهاجرت فکر  کنند. 
ما از وزارت کشاورزى، وزارت نفت یا وزارت صمت که نمى توانیم 
توقع داشته باشیم دغدغه هاى جوانان را درك و برطرف کنند! 
این چیزها در حیطه مسئولیت وزارتخانه اى است که نام جوانان 
را روى آن گذاشته اند و طبیعتا باید دستگاهى مرتبط و مختص 
به حوزه جوانان داشته باشیم که ظاهرا داریم، اما در واقعیت، 
خروجى قابل لمسى از آن براى من به عنوان یک شهروند عادى 

در این جامعه قابل رویت نیست. 
در گفت وگوهاى مطرح شده از زبان شهروندان آمده: 
دولت هاى مختلف در این سال هایى که گذشته، کار خاصى 
براى جوانان نکرده اند که بتوانیم مشخصا بگوییم فلان اقدام 
دولت براى جوانان این نتیجه مثبت و گسترده را حاصل کرده 
است. همین حالا اگر به جاى تهران در شهرهاى دورافتاده از 

جوانى هم سن و سال ما درخصوص این معاونت مى پرسیدید 
همین قدر اطلاعاتى که ما داریم هم نداشتند. به این دلیل که 
وقتى در زندگى روزمره ما دستاورد چنین معاونت هایى حس 

نمى شود، بود و نبودشان فرق چندانى ندارد. 
یک دانشجوى جامعه شناسى هم که در یک دفتر 
دکوراسیون داخلى کار مى کند در خصوص معاونت امور 
جوانان گفته: اشکال عملکردى حوزه جوانان تنها مربوط به یک 
سال و دوسال اخیر نیست و مى تواند به مجموعه مدیریت هایى 
که در دولت هاى مختلف در حوزه مسائل جوانان روى کار 
بوده اند، چنین نقدى را وارد کرد. همین مسئله نشان دهنده 
تزلزل سیاستگذارى هاى حوزه جوانان به خصوص در معاونت 
امور جوانان وزارت ورزش و جوانان است.  به اعتقاد او برخى 
موضوعات آنقدر بنیادى و ریشه اى هستند که مثلا تشکیل 
یک معاونت در یک وزارتخانه و حتى زیرمجموعه هایى با 
مضمون رسیدگى به امور جوانان در سایر وزارتخانه هاى کشور 

کار ثمربخشى نیست. 
او توضیح داده که در خیلى از ابعاد دست معاونت امور جوانان 
بسته است و حتى اگر بداند نیاز اصلى جوانان چیست که حتما 
مى داند، نمى تواند این نیازها را به دلایل مختلف واقعا و آنطور 
که جوانان مى خواهند برطرف کند. دومین دلیل عدم موفقیت 
معاونت امور جوانان این است که هر مدیرى ساز خود را مى زند 
و وقتى طرح و ایده و سیاستى به مرحله اجرایى شدن مى رسد، 
ناگهان با تغییر مدیران شاهد اختراع چرخ از اول هستیم و این 
یعنى عقب گردى دائمى در مسیر رفع مطالبات جوانان از سوى 

معاونت مربوطه. 

محمد درویش :

تالاب هاى ارژن، کافتر، پریشان و مهارلو خشکیدند 
تالاب هاى استان یک به یک در حال خشک 
شدن هستند؛ در حوزه نشست زمین رکورددار 
شده ایم و هنوز هم به دنبال رتبه هاى نخست 
در حوزه کشاورزى، کشت گندم و کشت 
ممنوعه برنج که آبخوان هاى استان را به نابودى 
کشانده اند، هستیم. این بخشى از صحبت هاى 
محمد درویش، فعال محیط زیست است که 
با بیان اینکه سه تالاب بختگان، طشک و 
کمجان در کنوانسیون جهانى رامسر به ثبت 
رسیده اند، گفته: تالاب هاى ارژن، کافتر، 
پریشان و مهارلو از دیگر تالاب هاى استان 
فارس هستند که در سال هاى گذشته تقریبا 
اکثر آنها یا کاملا یا بخش اعظمى از آن ها 

خشک شده اند. درویش در گفت وگو با ایلنا 
بااشاره به اینکه تالاب کمجان در فارس به 
نسبت بقیه تالاب ها وضعیت بهترى دارد، 
افزوده: بخشى از تالاب هاى طشک و کمجان 
توانسته اند به همت فعالان محیط زیست حفظ 
و حقابه داشته باشند اما مابقى تالاب هاى 
استان وضعیت قابل قبولى ندارد.  این فعال 
محیط زیست با بیان اینکه طى چند روز 
گذشته بررسى هایى که از مهارلو داشته ایم 
متاسفانه این تالاب هم به سرعت در حال 
خشک شدن است و رنگ آن به نارنجى، 
قرمز و صورتى تبدیل شده است، ادامه داده: 
تالاب بختگان هم از این قاعده مستثنى 

نیست.  درویش با اشاره به اینکه کشاورزى هاى 
زیاد باعث شده تا در یک دهه اخیر  به وسعت 
کشاورزى در استان فارس اضافه شود، گفته: در 
مناطقى مانند سیوند  که در سال هاى گذشته 
برنج کارى انجام نمى شد شاهد کشت برنج 
هستیم و این در حالى است که کشت برنج از 
محدوده کامفیروز در استان فارس خارج شود. او 
با بیان اینکه کشاورزى افسار گسیخته و ناپایدار 
در استان فارس همچنان بیش ترین میزان 
آب را در استان به خود اختصاص مى دهد، 
افزوده: متاسفانه این مهم باعث شده تا رکورد 
فرونشست زمین در جهان به نام استان فارس 
ثبت شود و سالانه شاهد 54 سانت فرونشست 

در دشت هاى بین شهرستان هاى فسا و جهرم 
باشیم. درویش با بیان اینکه بزرگ ترین فروچاله 
کشور در مهدى آباد شهرستان ایج است، ادامه 
داده: شوربختانه وضعیت استان فارس در 

موضوع فرونشست بسیار نگران کننده است. 
درویش در ادامه با بیان اینکه استحصال 
مزارع  اندازى  راه  و  خورشیدى  انرژى 
خورشیدى در استان فارس مى تواند سبب 
توسعه و رونق اقتصادى شود، افزوده: با توجه 
به وجود دانشگاه شیراز و افراد تحصیلکرده 
شناسنامه دار در شیراز و استان فارس موضوع 
توریسم سلامت مى تواند رونق ویژه اى را در 

استان فارس ایجاد کند. 


